There are three distinctive rail car types: pulp covered cars, chemical tank cars, and flat lumber cars. The required shipments (pulp and lumber out, chemicals in) to the FPC would generate over 20 000 wagons (cars) per year, based on information from existing FPC’s. The annual estimated amount of pulp cars to leave the plant is 14,814 cars based on 54 t per car. Using a transit cycle time of 32 days per car for the current market mix of shipments would require a fleet of 1,840 cars. The inbound movement of chemicals is estimated at 1,319 cars per year, the majority of which are tank cars. Sulphuric acid, sodium chloride, and fuel may require special needs in the unloading stations.  Flat cars for lumber are also required and are estimated at 5,700 cars per year based on annual volume of 313,000 m3 and a carrying capacity of 55 m3 per car.

The FPC site should have a team transfer track developed to accommodate 5-10 car lengths that would allow cars to be unloaded whether they are a flat, tank or boxcar. This site would also allow for the unloading or loading of larger machinery parts associated with the pulp and sawmills.

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Существует три различных типа железнодорожных вагонов: вагон-цистерны для перевозки химикатов, крытые вагоны для целлюлозы и вагон-платформы для древесины. Для транспортировки сырья комплекса (вывоз целлюлозы и лесоматериалов, ввоз химикатов) необходимо эксплуатировать 20000 вагонов в год, исходя из информации, полученной от существующих комплексов производства продукции лесного хозяйства. Расчетное годовое число вагонов для вывоза целлюлозы составляет 14814 вагонов из расчета 54 т/вагон. Исходя из продолжительности цикла перевозки, равной 32 дн./вагон, для текущего комплекса маркетинга грузоперевозок потребуется парк на 1840 вагонов. Ввоз химикатов потребует приблизительно 1319 вагонов в год, преимущественно вагон-цистерн.  При транспортировке серной кислоты, хлорида натрия и топлива может возникнуть потребность в разгрузочных станциях.  Количество вагон-платформ для перевозки лесоматериалов составит приблизительно 5700 вагонов/год исходя из годового объема, равного 31300  м3 и при полезной нагрузке, составляющей 55 м3/вагон.
Необходимо оборудовать территорию комплекса погрузочно-разгрузочным конвейером протяженностью в 5-10 длин вагонов для того, чтобы была возможность разгружать любой из трех видов вагонов. Такой конвейер также создаст условия для погрузки/разгрузки крупных деталей машин, необходимых в работе целлюлозного и лесопильного заводов.  
